
 

  

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. marts 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 175 til L 158 (Forslag til lov om ændring af lov om foranstaltninger mod smit-

somme og andre overførbare sygdomme (Yderligere foranstaltninger for at forebygge 

og inddæmme smitte med covid-19 m.v.)) til sundheds- og ældreministeren, som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 175:  

Hvorfor går ministeren ud og siger, at det går fint, og de tiltag, vi har lavet, fungerer, 

når man så samtidig vil bede os om at stramme lovgivningen? 

 

Svar: 

For regeringen er det afgørende, at myndighederne er rustet til og har de fornødne 

redskaber til at udføre opgaven med at modvirke yderligere udbredelse af Coronavi-

russygdom 2019. 

 

Det er derfor efter regeringens opfattelse udtryk for rettidig omhu, når regeringen med 

dette lovforslag søger at tilvejebringe handlemuligheder, som kan vise sig at blive nød-

vendige – også selvom de ikke aktuelt er nødvendige på baggrund af den viden, vi har 

nu. 

 

Regeringen følger naturligvis løbende situationen med henblik på at vurdere, hvilke 

tiltag der er nødvendige.   
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